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3° secondaire

Grammatica


De ontkenning/negatieve vorm

A. GEEN
· GEEN se place devant un chiffre, un complément indéfini, langue.

Ex1: Ik ben geen 20 jaar oud.

Ex2: Ik spreek geen Frans.

Ex3: Ik heb geen zus.

B. NIET

· NIET se place avant un infinitif, un complément prépositionnel, une particule séparable, un participe passé, un adverbe et un attribut.  

Ex1: Ik ga niet werken.

Ex2: Ik fiets niet naar het park.

Ex3: Ik kom niet terug. De kinderen komen niet mee.

Ex4: Ik heb niet gezwommen.

Ex5: Ik drink niet graag.

Ex6: Ze is niet vriendelijk. 

· NIET se place après un complément déterminé.

Ex1 : Ik heb je boek niet. 

C. AL  &  NOG

· AL (dans la phrase affirmative) ( nog niet / nog geen .

Nog geen : se place devant les substantifs indéterminés, les chiffres et les langues.
Ex 1 : Zijn er al treinen? ( Nee, er zijn nog geen boeken.

Ex 2 : Het is al 8 uur. ( Het is nog geen 8 uur.

Nog niet : se place devant les substantifs déterminés, les compléments prépositionnels, le participe passé et la particule séparable. 
Ex 1: Hij werkt al ( Hij werkt nog niet.

· NOG(dans la phrase affirmative) ( niet meer/ geen …meer / niet…meer, 
  “ niet meer, geen meer / niet…meer, geen…meer” remplace “nog” dans une phrase négative. 



Geen …meer: s’emploie avec des substantifs indéterminés. Les 2 parties serrent le substantif. 

Ex :  Heb je nog brood? ( Nee, ik heb geen brood meer


Niet meer: se place devant le complément prépositionnel, la particule séparable, le participe passé, l’adjectif attribut, l’adverbe (comme pour niet).
Ex : Hij woont nog in die flat ( Hij woont niet meer in die flat.

NB: Avec l’adjectif attribut et l’adverbe, “niet meer” peut se décomposer. 


 Ex : Hij is nog ziek ( Hij is niet meer ziek / Hij is niet ziek meer. 



Niet meer: se place derrière le nom déterminé.
Ex : Leest hij nog de krant ? ( Nee, hij leest de krant niet meer. 

D. Remarque

 Iets ( niets

Iemand ( niemand

Ooit ( nooit

Ergens ( nergens

De ontkenning/negatieve vorm

	GEEN se place devant:

· Un chiffre

· Une langue

· Un complémet indéterminé
	NIET se place devant:
· Un infinitif

· Un complément prépositionnel

· Une particule séparable

· Un adverbe

· Un adjectif attribut

· Un participe passé

NIET se place derrière:
· Un complément déterminé

	NOG devient :

· Niet meer (ou niet…meer)

· Geen …meer

	AL devient :

· Nog niet

· Nog geen


	AL

	Is het AL 5 uur?

Nee, het is NOG GEEN 5 uur.
	Is hij AL oud?

Nee, hij is NOG NIET oud.

	Zijn er AL treinen?

Nee, er zijn NOG GEEN treinen.
	Zijn we AL moe?

Nee, we zijn NOG NIET moe.

	Zijn er AL boeken?
Nee, er zijn NOG GEEN boeken.
	Is ze AL op haar kamer?
Nee, ze is NOG NIET op haar kamer.

	Spreekt ze AL Nederlands?

Nee, ze spreekt NOG GEEN Nederlands.
	Zijn we AL thuis?

Nee, we zijn NOG NIET thuis.

	
	Is hij AL gekomen?

Nee, hij is NOG NIET gekomen.

	
	Is de deur AL dicht?

Nee, de deur is NOG NIET dicht.

	AL / NOG GEEN se mettent devant les substantifs indéterminés et devant les chiffres, les langues. 
	AL / NOG NIET se mettent devant les substantifs déterminés, les compléments prépositionnels, le participe passé, la particule. 


	NOG

	Heb je NOG brood ?
Nee, ik heb GEEN brood MEER. 
	Hij woont NOG in die flat.
Hij woont NIET MEER in die flat.

Hij is NOG jong.

Hij is NIET jong MEER. / 

Hij is NIET MEER JONG. 
	Leest hij NOG de krant?
Nee, hij leest de krant NIET MEER. 

	NOG/ GEEN MEER s’emploient avec les substantifs indéterminés. Les 2 parties serrent le substantif.
	NOG / NIET MEER se placent devant le complément prépositionnel, la particule séparable, le participe passé, l’adjectif attribut et l’adverbe .

	NOG /NIET MEER se placent derrière le substantif déterminé.


. De ontkenning: oefeningen

1. Gebruik « niet »

1. Hij gaat naar New York.

(Hij gaat niet naar NY.
2. Hij neemt de bromfiets.

(Hij neemt de bromfiets niet.
3. Ik wandel graag.


(Ik wandel niet graag.
4. De trein is duur.


(De trein is niet te duur.
5. Ik woon bij de bushalte.

(Ik woon niet bij de bushalte.
6. In de trein kan ik lezen.

(In de trein kan ik niet lezen.
7. Benzine is goedkoop.


(Benzine is niet goedkoop.
8. Ze gaan naar het theater.

(Ze gaan niet naar het theater.
9. Het eten is lekker.


(Het eten is niet lekker.
10. Ik ben gek op voetbal.

(Ik ben niet gek op voetbal.
11. De reis duurt lang.


(De reis duurt niet lang.
12. Hier kan je parkeren.


(Hier kan je niet parkeren.
13. Voor mij is de metro praktisch.
(Voor mij is de metro niet praktisch.
14. De bus is stampvol.


(De bus is niet stampvol.
15. Ik neem je fiets.


(Ik neem je fiets niet.
2. Gebruik « geen »

1. Hij is ingenieur.


( Hij is geen ingenieur.
2. Mijn broer is 9 jaar oud.

( Mijn broer is geen 9 jaar oud.
3. Hij spreekt Italiaans.


( Hij spreekt geen Italiaans.
4. Ze hebben een nieuwe auto.

( Ze hebben, geen nieuwe auto.
5. Daar is een opstopping.

( Daar is geen opstopping. (embouteillage)
6. Hij koopt benzine.


( Hij koopt geen benzine.
7. De trainer zoekt een nieuwe speler.
( De trainer zoekt geen nieuwe speler.
8. Ik volg tekenlessen.


( Ik volg geen tekenles.
9. In Brugge heb je een metro.

( In Brugge heb je geen metro.
10. Het is 4 uur.



( Het is geen 4 uur.
3. Gebruik « niet » of « geen »
1. Ik kom uit Frankrijk.


( Ik kom niet uit Frankrijk.
2. Fietsen is vermoeiend.

( Fietsen is niet vermoeiend.
3. Hij speelt in onze club.

( Hij speelt niet in onze club.
4. Onze ploeg heeft een speler nodig.
( Onze ploeg heeft geen speler nodig.
5. Ze lopen naar het clublokaal.

( Ze lopen niet naar het clublokaal.
6. Hij wil trainen.


( Hij wil niet trainen.
7. Ze spelen tegen een andere ploeg.
( Ze spelen niet tegen een andere ploeg.
8. Het is 6 uur.



( Het is geen 6 uur.
9. Hij woont in Engeland.

( Hij woont niet in Engeland.
10. Moet je die oefening maken?

( Moet je die oefening niet maken?
11. Mijn neef is 40 jaar oud.

( Mijn neef is geen 40 jaar oud.
12. Ze werkt in een kapsalon.

( Ze werkt niet in een kapsalon.
13. Ze is verpleegster.


( Ze is geen verpleegster.
14. Ik heb je map.



( Ik heb je map niet.
15. Ze neemt haar paraplu.

( Ze neemt haar paraplu niet.
16. Ze gaan naar het reisbureau.

( Ze gaan niet naar het reisbureau.
17. Ik heb een pen nodig.


(Ik heb geen pen nodig.
18. Hij neemt het vliegtuig.

(Hij neemt het vliegtuig niet.
19. Ze heeft een abonnement.

( Ze heeft geen abonnement.
20. Ik bezoek Antwerpen.

( Ik bezoek Antwerpen niet.
21. Ik ken die leerlingen.


( Ik ken die leerlingen niet.
22. Het is 5:30.



( Het is geen halfvijf.
23. Hij kan zwemmen.


( Hij kan niet zwemmen.
24. Hij fietst graag.


( Hij fietst niet graag.
25. Het land is vlak.


( Het land is niet vlak.
4. Gebruik « niet meer » of « geen meer »
1. Hij heeft het boek nog.

( Hij heeft het boek niet meer. 
2. Piet schrijft nog veel.


( Piet schrijft niet veel meer. / niet meer veel. 
3. We eten nog vis.


(We eten geen vis meer.
4. Ze spreken nog vaak over die zaak.
( Ze spreken niet vaak meer over die zaak/ niet meer vaak over die zaak.
5. Ik ben nog secretaresse.

( Ik ben geen secretaresse meer. 
6. Ze spreekt nog 3 talen.

( Ze spreekt geen 3 talen meer. 
7. Anneke gaat nog naar Parijs.

( Anneke gaat niet meer naar Parijs.
8. Dirk is nog een kind.


( Dirk is geen kind meer. 
9. Ze is nog alleen.


( Ze is niet meer alleen. / ze is niet alleen meer.
10. Hij kan nog Duits leren.

( Hij kan geen Duits meer leren.( / geen meer Duits leren.)
5. Gebruik « nog niet » of « nog geen »
1. Ik heb mijn boek al.


( Ik heb mijn boek nog niet.
2. Hij is al 6 jaar oud.


(Hij is nog geen 6 jaar oud.
3. Mia spreekt al Nederlands.

( Mia spreekt nog geen Nederlands.
4. De kinderen komen al terug.

( De kinderen komen nog niet terug.
5. Hij kijkt al naar de televisie.

( Hij kijkt nog niet naar de televisie.
6. Het is al 12 uur.


( Het is nog geen 12 uur.
7. Ze moet al vertrekken.

( Ze moet nog niet vertrekken.
8. Mijn buren zijn al getrouwd.

(Mijn buren zijn nog niet getrouwd.
9. Jan is al klaar.



( Jan is nog niet klaar.
10. Piet heeft zijn baas al ontmoet.
( Piet heeft zijn baas nog niet ontmoet.
6. Kies tussen « nog niet » , « nog geen », « niet meer » of « geen meer »
1. De trein vertrekt al om 9 uur.

( De trein vertrekt nog niet om 9 uur. 
2. Ik heb die dame nog gezien.

( Ik heb die dame niet meer gezien.
3. De leerlingen spreken al Spaans.
( De leerlingen spreken nog geen Spaans.
4. Er zijn nog 10 personen.

( Er zijn geen 10 personen meer. 
5. De computer is al gerepareerd.
( De computer is nog niet gerepareerd.
6. Die mensen wonen nog in de buurt. 
( Die mensen wonen niet meer in de buurt.
7. Rik en Lea hebben al meubels in hun nieuwe appartement.
( Rik en Lea hebben nog geen meubels in hun nieuwe appartement. 
8. Over een paar maanden zullen ze zeker nog geld hebben!   ( Over een paar maanden zullen ze zeker geen geld meer hebben! / geen meer geld hebben.
9. Het is al te laat!


(Het is nog niet te laat !
10. Ik heb nog brood.


( Ik heb geen brood meer. 
7. Antwoord in de negatieve vorm

1. Is dat een fotoalbum?



( Nee, dat is geen fotoalbum.
2. Klopt hij op de deur?



( Nee, hij klopt niet op de deur.
3. Staat de dokter voor het huis?

( Nee, de dokter staat niet voor het huis.
4. Gaan we vandaag naar de bioscoop?

( Nee, we gaan vandaag niet naar de bioscoop.
5. Vertrekt de trein al?



( Nee, de trein vertrekt nog niet.
6. Heeft iemand aan de deur gebeld?

( Nee, niemand heeft aan de deur gebeld. 
7. Is Ingrid al 20?



( Nee, Ingrid is nog geen 20.
8. Doe je je boek al dicht?


( Nee, ik doe mijn boek nog niet dicht.
9. Hebben we nog veel tijd?


( Nee, we hebben niet veel tijd meer.
10. Drinkt de lerares veel koffie?


( Nee, de lerares drinkt niet veel koffie.
11. Is het weer nog mooi in december?

( Nee, het weer is niet meer mooi in december.
12. Ga je al naar school?



( Nee, ik ga nog niet naar school.
13. Heb je dat boek nog gelezen?

( Nee, ik heb dat boek niet meer gelezen.
14. Zijn we al in Oostende?


( Nee, we zijn nog niet in Oostende.
15. Wil je nog een glas melk drinken?

( Nee, ik wil geen glas melk meer drinken. 
16. Heb je je lessen al gestudeerd?

( Nee, ik heb mijn lessen nog niet gestudeerd.
17. Zijn we met de bus naar Brussel gereden?
( Nee, we zijn niet met de bus naar Brussel gereden. / we zijn met de bus niet naar Brussel gereden.
18. Gaat vader vaak naar de bioscoop?

( Nee, vader gaat niet vaak naar de bioscoop.
19. Praat ze nog met hem?


( Nee, ze praat niet meer met hem.
20. Heeft die trui veel gekost?


( Nee, die trui heeft niet veel gekost. 
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